
Maratonsko samoupravno
dogovarjanje

Slndikalna organizacija je v lanskem letu namenlla
posebno pozornost ustvarjanju razmer, v katerih naj
bi se delavcl uveljavljali kot proizvajalci, gospodarji -
In upravljalci ter odločali o pogojih in rezultatih dela s
poudarkom na uveljavljanju načela delltve po delu.
To področje so urejali družbeni dogovorl o uresniče-
vanju družbene usmeritve razporejanja dohodka.

Ko se ozremo na dosedarye
dogovore, ne moremo mimo
ugotovitve, da so vsebovali
tako imenovano lestvico rasti
dohodka. Ta pa je pri omeje-
ni masi sredstev za osebne
dohodke povzročila mnoge
neupravičene razlike v višini
osebnih dohodkov.

Delno je te negativnosti
skušal odpraviti dogovor za
leto 1983, vendar ni uspel v
celoti. Ta dogovor pa je pred-
videval •sklenitev samouprav-
nih sporazumov dejavnosti,
ki naj bi nadomestili vlogo
dosedanjih dogovorov. Ven-
dar pa lani ni bil sklenjen niti
en takšen samoupravni spo-
razum.

Dogovor za leto 1984 pa
predstavlja velik korak na-
prej na področju uveljavlja-
nja načela delitve po delu in
rezultatih dela. Tudi obliko-
vanje tako imenovanih branž-
nih sporazumov poteka bi-
stveno bolje kot lani. Sklenje-
nih je že 11 samoupravnih
sporazumov, v razpravi pri
udeležencih jih je še 11, v fazi
oblikovanja krogov udeležen-
cev in priprave osnutka so
sporazumi s področja vzgbje

in izobraževanja, medtem ko
so sporazumi zdravstva in so-
cialnega varstva v fazi dopol-
njevanja.

Nedvomno bo z uvedbo
omenjenih samoupravnih
sporazumov storjen še en ko-
rak naprej pri planiranju in
razporejaryu dohodka. Po-
udariti pa je treba, da s spora-
zumi dejavnosti ni mogoče
dosegati večje udeležbe sred-
Ftev za osebne dohodke in
skupno porabo v dohodku.
če ta udeležba ne bi bila po-
gojena z boljšimi rezultati de-
la in poslovanja. Še vedno pa
ostaja odprto vprašanje učin-
kovitosti delovanja samo-
upravnega mehanizma pri
sprejemanju in dogovarjanju
o tako pomembnih vpraša-
njih, kot so samoupravni spo-
razumi dejavnosti. ki naj bi
za enako delo zagotaVljali
enako plačilo. Delegati na let-
nem članskem sestahku
občinskega sveta Zveze pin-
dikatov občine Loubljanž1

Center so se namreč vprašafi,
ali je res potreben tako dolg
čas za dogovor o tem vprašs?1

nju, še zlasti pa za področje
družbenih dejavnosti?
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